
  

  

  

 

Referat fra LUU møde tirsdag den 06.06.2023, kl. 09.00 – 

11.30, lokale 209  

  

Til stede: Anette Due Hartmann, Marieke Klauder Sandved, Ditte Fisker, Simone Kirkeskov, 

Birthe Kristensen, Anne Hylling, Annette Mølgaard, Lena Havsteen, Helle Thyø Marqweis, Farid 

Faizi, Marianne Jakobsen, Anne Yde Hansen, Hanne Stilling-Meilgaard, Louise Bay Nielsen, 

Steen Frederiksen, Tine Krogh  

  

Afbud: Gitte Køhn, Pia Paaske, Ulla Mikkelsen, Jannie Hallø, Sabrina Pansa, Louise Bay 

Nielsen, Tine Krogh, Henrik Hansen,  

  

1. Godkendelse af referat fra mødet den 15.11.2022  

  
Godkendt.  

   
1. Godkendelse af dagsorden for mødet  

  
Godkendt.  

  

2. Valg af ny repræsentant til arbejdsgruppen vedr. afkortninger, til beslutning. 

 V/Simone Kirkeskov  

 Jørgen Lücking Houmøller som var FOA’s repræsentant i arbejdsgruppen er udtrådt af  

 LUU. Arbejdsgruppen består desuden af Ulla Mikkelsen, Birthe Kristensen og Simone  

 Kirkeskov  

  

Beslutning: Annette Mølgaard fra FOA blev valgt.  

   

3. Punkter til orientering  

  
Annette Mølgaard og Ditte Fisker orienterer kort om fusion mellem Nykøbing F. sygehus og 

Køge sygehus.  

  

Annette Hartmann orienterer om en ny hjemmeside i regionen, hvor materiale til eleverne nu 

er placeret under Job og uddannelse. https://www.psykiatrienregsj.dk/job-og-uddannelse   

 

Den officielle indgang: 

Grunduddannelser - Region Sjælland - Vi er til for dig (regionsjaelland.dk) 

 

Nykøbing F sygehus 

Uddannelse - Nykøbing F. Sygehus - Forside (nfsygehus.dk) 

 

Psykiatrien 

Grunduddannelser Psykiatrien - Psykiatri (psykiatrienregsj.dk) 

   

4. Rekruttering og gennemførelse - hvad kan vi berige hinanden med, til 

orientering og drøftelse. V/Steen Frederiksen   

4.1 Status på optagelsestal, bilag vedlagt. Gennemførelse for grundforløb og  

hovedforløb bliver præsenteret på mødet.  

 

Steen Frederiksen orienterede om status på optagelsen af elever: Optagelsestallene for årets 

første fem måneder viser et godt optag på hovedforløbene til SSA og SSH, mens grundforløb 1 

og grundforløb 2 mod sundhedsuddannelserne ligger lavere end sidste år. De aktuelle tal for 

gennemførelse er under udarbejdelse og blev derfor ikke præsenteret på mødet.  

 

 

 

https://www.psykiatrienregsj.dk/job-og-uddannelse
https://www.regionsjaelland.dk/job-og-uddannelse/grunduddannelser
https://www.nfsygehus.dk/job-og-uddannelse/uddannelse
https://www.psykiatrienregsj.dk/job-og-uddannelse/uddannelse/grunduddannelser-psykiatrien


  

  

  

 

Farid Faiza orienterede om Vordingborg Kommunes udfordringer med at ansætte pga. 

kommunens aktuelle budgetforhold.   

   

5. Oprettelse af SSH i Nakskov, til orientering. V/Steen Frederiksen   

 

Steen Frederiksen orientering kort om baggrunden for det kommende udbud af SSH i 

Nakskov.  

  

6. Nyt fra kursus, til orientering. V/Hanne Stilling   

 

Vejen til SOSU – der er stadig god tilslutning til dette. Vi kører lige nu med hold 3 der er et 

stort hold på 34 deltagere. Til august starter hold 4 og til januar hold 5. Der vil være et mindre 

overlap mellem hold 4 og 5 for at få det til at passe med opstart på efterfølgende 

grundforløb.   

 

Akademi i Sundhedspraksis - på SOSU Nykøbing har vi desværre ikke længere mulighed for at 

udbyde akademi uddannelse.  

  

Der er flere forløb for ledige målrettet job inden for SOSU-fagene: Guldmodellen kører efter en 

ny model og det ser ud til at køre godt. Det bliver spændende at se hvor mange, der går 

videre til GF2. I Lolland og Vordingborg kommune fungerer forløb for ledige ikke helt så godt 

lige nu. Skolen er i dialog med de to kommuner for at få det op at køre.   

  

Psykiatri – vi kører en del kurser på det psykiatriske område. Det kører i kommunerne og på 

bosteder. Det kunne være interessant at mødes om kompetenceudvikling på det psykiatriske 

område bredt set. En kompetenceudvikling hvor ansatte indenfor socialpsykiatri, 

behandlingspsykiatri og somatikken kunne mødes omkring kompetenceudvikling i forhold til 

den psykiatriske borger. Skolen tager initiativ til dette.   

  

Oplæringskurser (tidligere praktikvejlederkurser) kører stabilt godt.   

  

Ud over ovennævnte kører der lidt på vores farmakologikurser og lidt i forhold til forflytning.   

  

7. Status på toning af SSA mod psykiatrien, til orientering. V/Hanne Stilling-     

Meilgaard  

 

Lige nu er processen omkring et muligt tonet SSA hold lagt ned. Kommunerne har meldt ind at 

der pt ikke er ressourcer til at arbejde med det. Det arbejde der er gjort på området gemmes 

til eventuel senere brug.   

  

På mødet var der en drøftelse af, hvordan økonomi giver et benspænd i forhold til at rekruttere 

ufaglærte til forløbet, fordi de umiddelbart vil gå betydeligt ned i løn.  

   

8. Opsamling fra evaluerings-og udviklingsdagen den 15.05.2023, herunder   

           opfølgningsplan, til orientering og drøftelse. V/Steen Frederiksen  

 

Steen Frederiksen orientererede kort om den nyligt afholdte evaluerings- og udviklingsdag. 

Orientering på PowerPoint er vedlagt referatet.  

  

9. Nationalt rammepapir om roller og ansvar for skole- og oplærings- 

virksomheder på social- og sundhedsassistentuddannelsen, til drøftelse 

V/Simone Kirkeskov og Anne Yde Hansen  

  

Se evt. BUVMs nyhed om papiret og selve aftalen her: Mere samarbejde mellem skoler 

og oplæringssteder skal sikre, at flere elever gennemfører uddannelsen til social- og 

sundhedsassistent | Børne– og Undervisningsministeriet (uvm.dk)  

  

PowerPoint gennemgås og drøftes, se vedhæftet. 

https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Furldefense.com%2Fv3%2F__https%3A%2Fwww.uvm.dk%2Faktuelt%2Fnyheder%2Fuvm%2F2023%2Fmarts%2F230306-mere-samarbejde-mellem-skoler-og-oplaeringssteder__%3B!!BSpAuno6Wpm2-3f0!JJKOHjHpAsapNBHnw7P9C9e4FTeLhh03dDzaN_qiJqPy3ADWDgJar7QMMvdbp2gBUfB612OD4Rz_%24&data=05%7C01%7Cdpg%40lolland.dk%7C2ff57392435c4526576c08db1fb59470%7C97e30b5720e2407e980a488e30b693e7%7C0%7C0%7C638138636982459077%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=Ij3pLdDn0%2FSrjjakgNrkEGbJ%2B55OTeEGzURfkQHTvgo%3D&reserved=0
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Furldefense.com%2Fv3%2F__https%3A%2Fwww.uvm.dk%2Faktuelt%2Fnyheder%2Fuvm%2F2023%2Fmarts%2F230306-mere-samarbejde-mellem-skoler-og-oplaeringssteder__%3B!!BSpAuno6Wpm2-3f0!JJKOHjHpAsapNBHnw7P9C9e4FTeLhh03dDzaN_qiJqPy3ADWDgJar7QMMvdbp2gBUfB612OD4Rz_%24&data=05%7C01%7Cdpg%40lolland.dk%7C2ff57392435c4526576c08db1fb59470%7C97e30b5720e2407e980a488e30b693e7%7C0%7C0%7C638138636982459077%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=Ij3pLdDn0%2FSrjjakgNrkEGbJ%2B55OTeEGzURfkQHTvgo%3D&reserved=0
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Furldefense.com%2Fv3%2F__https%3A%2Fwww.uvm.dk%2Faktuelt%2Fnyheder%2Fuvm%2F2023%2Fmarts%2F230306-mere-samarbejde-mellem-skoler-og-oplaeringssteder__%3B!!BSpAuno6Wpm2-3f0!JJKOHjHpAsapNBHnw7P9C9e4FTeLhh03dDzaN_qiJqPy3ADWDgJar7QMMvdbp2gBUfB612OD4Rz_%24&data=05%7C01%7Cdpg%40lolland.dk%7C2ff57392435c4526576c08db1fb59470%7C97e30b5720e2407e980a488e30b693e7%7C0%7C0%7C638138636982459077%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=Ij3pLdDn0%2FSrjjakgNrkEGbJ%2B55OTeEGzURfkQHTvgo%3D&reserved=0


  

  

  

 

  

Der drøftes frafald på SSA, hvor målet i rammepapiret er at det skal mindskes med udgang af 

2026.  

  

Der er et stort ønske om et fælles digitalt uddannelsesoverblik, mhp. at alle relevante 

oplysninger om elevens uddannelsesforløb samles digitalt ét sted for oplæringsvirksomhederne 

og skole.  

  

Konklusion: Det nationale rammepapir drøftet og tages med på skoleoplæringsforum i næste 

uge, hvor drøftelserne og input fra evaluerings- og udviklingsdagen medtages. Skolens forslag 

er at der i første omgang skal være særligt fokus på information og samarbejde om SPS 

elever.  

   

10. Orientering om godkendte afkortninger  

Der har været en ansøgning fra Guldborgsund Kommune vedr. afkortning af SSH-

uddannelsen, som er godkendt. REF Hanne  

  
Ansøgning blev sendt ud til den tilbageværende del af gruppen og der var enighed om at 

imødekomme ansøgningen.   

  
11. Nyhedsbrev fra SEVU.   

 

Ingen bemærkninger  

   
12. Punkter til næste møde   

 Anette Hartmann foreslår, at LUU på et kommende møde drøfter, hvordan prøven i  

    farmakologi finder sted på hovedforløbet. Anette sender efterfølgende en nærmere 

    beskrivelse.  

 

 Simone Kirkeskov opfordrede LUU at sende forslag til temaer til kommende møder 

    med henblik på at gøre møderne mindre “orienterings-tunge”.   

   

13. Eventuelt   

 

Hanne Stilling-Meilgaard orienterede kort om, at der er igangsat en proces om, hvordan en ny 

rammeplan for SSA kan blive udformet.  

  

  

  

  

 
 


